
d e  B a r t e 
 

Dorpskrant Drachtstercompagnie 

nummer 162 mei  2021 
 

De Barte wordt uitgegeven door Plaatselijk Belang 

 

 

Redactie/ lay-out:      Michèl Houwen  (342479) 

      michelhouwen@outlook.com 

  

Advertenties:      advertenties@boekensmedia.nl 

Verspreiding:         e.nijboer2@hotmail.com 

 

Administratie:      pb-dekompenije@hotmail.com 

 

Bankrekeningnummer:   NL50 RABO 0309021464 

Secr. Plaatselijk Belang: iepielindeboom@kpnmail.nl  

De Barte verschijnt in de maanden: 

              januari-maart-mei-september-november 

Kopij inleveren: voor 27 augustus 2021 
 

e-mailadres:     michelhouwen@outlook.com 

www.drachtstercompagnie.frl 

 de redactie is niet verantwoordelijk voor de ingezonden kopij; 

 de redactie kan de inhoud van kopij (na overleg met inzender) 

aanpassen; 

 de redactie kan kopij inkorten (zonder overleg met inzender) 

zonder de strekking te veranderen; 

 politiek of religieus gekleurde kopij wordt niet geplaatst; 

 de naam van de inzender moet bij de redactie bekend zijn. 

 

mailto:michelhouwen@outlook.com
mailto:advertenties@boekensmedia.nl
mailto:e.nijboer2@hotmail.com
mailto:pb-dekompenije@hotmail.com
mailto:iepielindeboom@kpnmail.nl
mailto:michelhouwen@outlook.com
http://www.drachtstercompagnie.info/


 

In dit nummer 
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 Korte berichten 
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Grutte Steffen seit : 
 

 

 

  Coron 

 

 

 

 

   

 

 

"Al loopt het nu voor geen 1.5 m 

Het wordt weer beter!" 



Belangrijke data voor de agenda?  
michelhouwen@outlook.com 

 

 

 

 

Wanneer? Wat? Wie? 

29 mei 

13.00-15.00 u 

NL Doet/ MFC PB 

19 juni 

10.00-15.00 u 

Garage sale   PB 

21 juni  20.00 u Algemene ledenvergadering vv TFS  

 

 Verschijningsdata De Barte: 

 

Barte nummer Kopij inleveren Verschijnt 

163 september 27 augustus 17 september 

164 november 29 oktober 19 november 

 

 

Van de redactie 
 

 Kopij, ook foto’s,  graag inleveren als Word document! 

 Prijzen advertenties in de Barte voor 1 seizoen/5 edities:                                  

Stuur ze naar: advertenties@boekensmedia.nl 

 

 ¼  pagina:  € 40   1
/3  pagina: €    50 

 ½ pagina:  € 75             1    pagina: € 120 

 

 

Voor het laatste nieuws, de agenda, foto’s, historie  

of wilt u de Barte nog eens nalezen? 

Bezoek dan de site van Plaatselijk Belang! 

www.drachtstercompagnie.frl 

Wilt u zelf iets kwijt op de site? Vul dan het aanvraagformulier 

in op de site of neem contact op met de webbeheerder: 

jan.eijer@gmail.com 
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Plaatselijk Belang 
 

  Functie      Verantwoordelijkheden  

Michèl Voorzitter (waarn.)    MFC/ Verenigingen 

Iepie  1e Secretaris    AED/Ouderen 

Rigtje  penningmeester   Fin. it Gebouke /Fin. de Barte 

Sjoerdtje 2e voorzitter    it Gebouke/ Vrijwilligers 

       Werkgroepen/ Commissies 

Seppie 2e secretaris    Woningbouw/ Energietransitie 

Chris  lid     Woonwagenkamp/ Jeugd 

       Bisteparadyske  

Spreekuur 

Heeft u een vraag, een klacht of een goed idee? Laat het ons 

weten en maak gebruik van het spreekuur, voorafgaand aan de 

bestuursvergadering, waar uw inbreng meteen besproken zal 

worden.  

 

 Eerstvolgende spreekuur:  
  
 22 juni 19.00 - 19.30 uur  

 in it Gebouke  

 

Schoolgebouw/De Frissel 

Wat gaat er met het gebouw van de Frissel gebeuren als het MFC 

gerealiseerd is ? Er zijn reacties binnengekomen: 

Apartementen of seniorencomplex voor ouderen! 

 

Woonwagenkamp 

De redactie ontving verschillende suggesties voor namen: 

'De Bolderkar' en 'Us âlde fertroude stekje' .t’Twiske, de Viersprong, 

Uiteinde. 

 

Op 20 april was er op het woonwagenterrein een bijeenkomst tussen 

direct omwonenden, Fûgelwacht en PB met de gemeente over de 

standplaats van de 12 woonwagens. Helaas had de gemeente 

geen tekening meegenomen zodat e.e.a. niet aanschouwelijk 



gemaakt kon worden. Dit had weinig nut, zodat er een nieuwe 

afspraak gemaakt is: 12 mei en dan hopelijk mét schets. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

4 / 5 mei-commissie 

Ook dit jaar waren wij genoodzaakt de Stille Tocht en de 

dodenherdenking in kleine kring te houden, maar hopelijk voor de 

laatste keer. De commissie en familie van Gerrit Vlietstra legden 

rozen op de graven. 

 

Bevrijdingsdag hadden wij ook graag met alle dorpsgenoten willen 

vieren, zeker nu die zo speciaal was: de bevrijdingsboom (t.o. it 

Gebouke) is daar 75 jaar geleden geplant door boer J. Veenstra- de 

vader van Hielkje Jager. Om de boom staat nu een mooi hek met 

een plaquette (Bedankt Johan  Vlietstra!) 
Het korps speelde, 

kinderen van de 

Frissel zongen een 

lied, Rigtje droeg een 

gedicht voor en 

Ruurd hield een 

mooie toespraak(zie 

verderop  in deze 

Barte). 

 

 



  
Hieronder het gedicht dat Rigtje voorlas op 5 mei en geschreven is door 
onze gemeentedichter Mark Spijkers. 
 
 

De vergeten bevrijdingsboom 
 

de vierende bevrijdingsboom 

hij raakte in de opbouw vergeten 

maar vergeten zal hij niet 

  

door kinderen hand in hand 

werd de bevrijdingsboom 

de eensgezinde linde 

ter herinnering geplant 

  

zwaarden tot ploegijzers gesmeed 

men sloeg lansen tot sikkels 

zoals het was voor de oorlog 

toen staal ook als vriend dienst deed 

  

geplant om te memoreren 

schaduwt lindes bladerdek 

een donkere herinnering 

om van het verleden te leren 

  

zodat we altijd zullen weten 

vrijheid groeit niet vanzelf 

onder de grond groeit het kwaad 

in bloeitijd mogen we dat niet vergeten 

  

laten we met de boom vieren en waken 

onder bloesem die herinnert aan bevrijding 

het voorjaar ruikt naar bevochten vrede 

vieren dat we vrijheid samen maken 
 



Genodigden, het korps en kinderen van de Frissel bij de bevrijdingsboom. 

 

De commissie wil de gemeente en Stichting Volksgebouw 

Boelenslaan bedanken voor hun fianciële bijdrage. 

 

Tot de volgende keer, Michèl Houwen (voorz.).  
 
De verjaardagskalender    

Om samen het nieuwe MFC te ondersteunen vragen wij als 

Plaatselijk Belang, jou/u een verjaardagskalender te kopen. De 

eerste 35 kalenders zijn al verkocht op zaterdag 3 april jl.  

De verjaardagskalender is gemaakt door Jan Eijer (foto’s) en  

Remko Vogelzang (ontwerp).  

Dit alles heeft geleid tot een prachtig resultaat en wacht op een 

prachtige plek bij u in huis of geef de kalender cadeau. Altijd iets 

origineels!!  

De kalender is verkrijgbaar voor 15 euro bij Kapsalon Erica aan de 

Fallaetswei, bij alle bestuursleden van Plaatselijk Belang en tijdens de 

garage sale op 19 juni van 10.00-14.00 uur in t’ Gebouke. 

Michel Houwen,      it Heechfean 12,      telefoon: 0512-342479 

Seppie Boomsma,  Tsjerkebuorren 1,      telefoon: 06-34187120 

Iepie Lindeboom,   De Goudberch 5,    telefoon: 06-47927967 

Rigtje Rozema,        De Feart 2a,             telefoon: 0512-342550 

Chris Bosma,            Folgersterloane 60,  telefoon: 06-22991747 

Sjoerdtje Leistra,      De Feart 40a,            telefoon: 06-52736868 



 

Voortgang MFC 
_________________________________________________________________ 

 

Voortgang MFC april 2021 

Wat de ontwikkelingen rond 

het MFC betreft zijn er nu een 

aantal zaken te melden die 

zich tegelijkertijd voordoen. 

Allereerst is er de fysieke bouw. De heipalen, 156 in getal, zijn er in 

één dag ingeslagen. Daarna zijn de koppen gesneld zodat de 

betonbalken aangebracht kunnen worden. Eind mei is de beton 

vloer klaar en voor de bouwvak zit het dak erop. In december denkt 

men het gebouw klaar te hebben. Daarna moet de bestrating van 

plein, terras en paden zijn beslag krijgen. En nog weer later de sloop 

van de huidige accommodatie. De vaart zit er goed in. Het is best 

de moeite waard een kijkje te nemen op locatie. Vanzelfsprekend 

wel achter de hekken. Trouwens op you tube staat een heel leuk 

animatiefilmpje: https://youtu.be/CCFObHtqNPM 

 

 

https://youtu.be/CCFObHtqNPM


 

Als tweede ontwikkeling wil ik noemen de plannen van de 

interieurcommissie. Zij gaat over met name de kleurstelling in de 

totale ontmoetingsruimte. Deels zal dat aan gaan sluiten bij de kleur 

van de school. Nu ik het over de ontmoetingsruimte heb is de keuze 

van de inrichting van de keuken heel belangrijk. Met name de 

aansluitpunten van elektra en afvoer voor de keuken zijn van 

essentieel belang. Looplijnen, opslag en dergelijke moeten nu al 

goed doordacht worden willen we in de toekomst niet voor 

vervelende verassingen komen te staan. Gelukkig kunnen we in dit 

stuk van zaken  gebruik maken van de expertise van Henk de Jong 

en Jesse Kats. 

Een volgende ontwikkeling is het totaal plaatje van alle 

aansluitpunten van verlichting, lcd schermen, biljart, wifi punten, 

geluids apparatuur,  afzuigkappen, koelkasten, vrieskisten enz. Waar 

moeten krachtstroom aansluitingen aangebracht worden en hoe zit 

het met de veldverlichting. Camera’s en noodverlichting niet te 

vergeten. Dat is voor ons een ingewikkelde materie. En dan heb ik 

het hier over de ontmoetingsruimte. De school heeft haar eigen 

inbreng. Ook hier hebben we een beroep kunnen doen op de 

expertise van Johan Mud. Met zijn deskundigheid  hebben we een 

goede inbreng gehad bij de installateur. 

Ook het verhaal van beheer en exploitatie loopt parallel aan 

bovenstaande ontwikkelingen. Het MFC heeft drie hoofdgebruikers 

en die worden alle drie eigenaar van hun gedeelte van het 

gebouw. Daarvoor was het nodig dat de oude rechten van opstal 

van vv en kv ongedaan moesten worden en nieuwe rechten van 

opstal gevestigd. Dit is werk voor de notaris en wordt dus notarieel 

vastgelegd. Maar we hebben wel onze inbreng en daarbij moeten 

we goed bij de les blijven. Hier achter zit ook nog een financieel 

verhaal maar dat voert nu te ver om te beschrijven. 

We gaan verder. Er is ons nu al op het hart gedrukt na te denken 

over mogelijkheden voor zelfwerkzaamheid. Immers daarmee 



kunnen we geld binnen halen wat we elders in of rond het gebouw  

kunnen inzetten. In de vorige Barte heb ik u er een paar genoemd: 

het zelf bouwen van de bar,  zelf bouwen van een stenen berging 

voor de voetbal. De berging voor de school is ook zo’n optie. En 

daar komt ie: de volledige aanleg van het schoolplein, terras en 

looppaden. Voor het laatste plan hebben we alle bestratings 

bedrijven en grondverzetbedrijven uit het dorp uitgenodigd om 

hiervoor samen plannen te ontwikkelen.  

Hoe meer het gebouw zijn voltooiing nadert hoe meer we een 

beroep gaan doen op vrijwilligers. Voor aftimmerwerk in de school 

hebben zich al twee vrijwilligers gemeld.  

De stand van de subsidies: met de laatst toegezegde subsidie, 

Vermilion € 7750, zitten we nu op een totaal bedrag van € 212750. En 

we hebben nog wat in het vat. 

Namens werkgroep MFC Sietse Wijbenga 

 

Van Plaatselijk Belang 

______________________________________________ 
NL-Doet en MFC 

Zaterdag 29 mei bent u welkom bij het 

nieuwe MFC. Deze dag staat in Nederland 

in het teken van NL-Doet.  

De dag begint om 13 uur en duurt tot 15 

uur. Er is deze dag gratis koffie en thee. En 

u kunt het nieuwe MFC bekijken. Er hangt 

een lijst voor vrijwilligerswerk, want zonder 

vrijwilligers kan een MFC in een dorp niet in 

stand gehouden worden. De taken zijn niet groot. We hebben u 

nodig!! 



Dorpsgenoten, 

Steek je handen uit de mouwen voor het nieuwe MFC. 

Ruim je zolder en garage op 

Verkoop je spullen op de oprit 

Zaterdag 19 juni garagesale 

van 10.00 uur tot 15.00 uur 

Geef je op voor 1 juni bij      s.leistra@hotmail.nl 

Kosten zijn maar 10 euro 

De bewoners buiten het dorp krijgen een plekje van 

ons in het dorp op de route 

Vermeld je naam en straatnaam en huisnummer. 

Begin juni zul je een plattegrond ontvangen en een flyer die 

je kan verspreiden in je netwerk. 

Plaatselijk Belang Drachtstercompagnie 
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Weromsjen (De toespraak van Ruurd Verbeek tijdens de onthulling 

van de bevrijdingsboom op 5 mei) 

Op saterdeimiddei 14 april 1945 wie it samar ynienen feest yn 

Drachten. It wie prachtich sinnich waar doe’t dêr de earste 

Kanadese tanks, jeeps en trucks it doarp ynriden. Underdûkers, guon 

fan harren hienen yn gjin jierren in stap bûten de doar set, kamen no 

op ‘e lappen. Guon minsken woenen flagje, mar dat waard fuort 

ferbean omdat it fierstente gefaarlik wie. De Dútsers wienen noch 

net fuort. Dy middeis waarden der op dizze earste dei fan befrijing yn 

Oerterp fjouwer mannen op strjitte deasketten. En al waarden oeral 

de fertsjusteringsgerdinen wer yn ‘e kast opburgen, it wie fansels 

noch wol in ûnwisse sitewaasje. In protte jeugd út De Kompenije is dy 

middeis op klompen nei Vreewyk rûn. De Kanadezen dy’t dêr mei 

harren grut materiaal stienen, dielden sûkeladerepen út; om nea te 

ferjitten! De sneins dêrop wienen de minsken net mear te hâlden en 

waard der oeral flagge. En op moandeitemoarn 16 april waarden 

der yn de tsjerken al tanktsjinsten hâlden. De befrijers bleaunen noch 

in setsje yn Drachten. It ûnbidich grut opset befrijiingsfeest yn 

Drachten wie op woansdei 9 maaie en dêr is in prachtige film oer 

makke. 

Ek yn De Kompenije waard de befrijing fierd. Sa krekt nei de oarloch 

wie de ienriedigens hjir grut. De beide skoallen, de beide tsjerken en 

de Oranjeferiening ha op hiel koarte termyn  soarge foar in feest mei 

fersierde weinen en al. Boeren en arbeiders, ûnderdûkers, joads en 

net-joads, Limburgse evakuees, kloften Kompenijster en Limburgse 

bern meiinoar op strjitte. Dy jûns sieten de minsken yn in grôtfolle griff. 

tsjerke te harkjen nei de herfoarme dûmny  Pieter Miedema, de 

grifformearde dûmny Jan van Dijk, Berend Overdijk fan Luchtenveld 

en evangelist G. van Kooten fan Puntpeal. Dat hat sa’n yndruk 

makke dat de tsjerklike ferskillen foar even hielendal weifoelen.  

En dochs kaam hieltyd mear it besef dat safolle minsken neat gjin 

reden hienen om feest te fieren. Dy’t treurden omdat harren 

dierberen slachtoffer fan de Dútske terreur wurden wienen. ‘Wij 

mogen hen en de strijders die aan het ondergrondse front vielen, 



nimmer vergeten!’ skreau de Drachtster Krante. Kompenijsters 

wêrfan ’t men net wist wêr’t dy sieten en of se wol feilich wer 

thúskomme soenen. By de fam. Vlietstra siet men yn noed oer soan 

Gerrit. Dat hy op 6 april deasketten wie, krigen se pas yn oktober 

1946 te hearren!  

De beide dûmnys, mar benammen dûmny Miedema, wienen aktyf 

west yn it ferset en de beide haadmasters Kees Buringa en Simon 

Renzema wurken hiel goed gear yn it ûnderbringen fan ûnderdûkers 

en evakuees. Mei Marten van der Zee en Harm Brander  rjochten se 

hjir ein maaie 1945 in komitee foar Nederlânsk Folksherstel op. In 

kollekte yn De Kompenije brocht in protte jild op en noch in hokfol 

meubilêr en oare saken dêr ’t ferlet fan wie. Kompenijsters dy’t op de 

ien of oare wize skea oprûn hienen troch de oarloch of oars yn 

swierrichheden rekke wienen, koenen in berop dwaan op dit fûns.  

Yn 1946 lei de sitewaasje yn De Kompenije der al wer wat oars hinne. 

Der wienen spanningen yn it doarp en yn de beide tsjerken. 

Doarpsgenoaten dy’t al dan net terjochte fertocht waarden fan in 

lakse hâlding of sels feroardiele wienen foar foute hannelingen yn 

oarlochstiid waarden mei skeane eagen oansjoen. Der wienen 

minsken yn it doarp dy’t yn de oarloch, sûnder dêr ruchtberens oan 

te jaan, har hiele bestean en sels har libben op it spul set hienen om 

piloaten en ûnderdûkers in feilich hinnekommen te jaan. Hie men dêr 

op dat stuit wol genôch each foar yn it doarp?  

Nettsjinsteande dizze argewaasjes waard der yn april 1946 yn De 

Kompenije in komitee foarme út âlders en bestjoerders fan beide 

skoallen en de Oranjeferiening om op 3 en 4 maaie in befrijiingsfeest 

te fieren. It komitee hie by alle âlders del west om sûker, sûkelade en 

kakau, want dat wie hast net te krijen. It feest begûn op freedtejûn 

om acht oere mei sjongen en muzyk yn de griff. tsjerke foar de iene 

helte fan it doarp. De oare helte koe it programma bywenje op 

saterdeitejûn yn de herf. tsjerke. Sa’n programma wie net sa geskikt 

foar bern ûnder de 15 jier.  



Wat wie it moai waar op dy saterdeitemoarn 4 maaie. Earst hongen 

alle flaggen healstôk oant de ien minút stilte om 11.00 oere foarby 

wie. Elk tocht dan oan de oarlochsdeaden, ek oan de ferûngelokke 

fleanders fan de RAF dy’t hjir op it hôf begroeven wurden wiene.  

Doe’t it feest begûn stienen de skoallebern yn ‘e rige foar in 

traktaasje. Der waard songen by de linebeam by de Feart. It wie 

drok by de optocht en de spultsjes foar grut en lyts. By sa’n feest 

fielde men dochs wer de mienskip. Der mocht ek wol drank tape 

wurde, want de gemeente wie derfan oertsjûge dat dizze 

feestlikheden krekt as yn 1945 sûnder problemen ferrinne soenen. Hiel 

spitich dat de beide jûnen yn de tsjerken min besocht waarden en 

fral dûmny Miedema koe dêr mar min oer. Yn kafee Aans wie ek 

muzyk, mar dan oars. Binnen koe men dûnsje en bûten sweve yn de 

carrousel, de draaimûne fan Herder. Dat koe sels noch op snein en 

dat wie nuver, want eins nearne oars wiene der op dy snein 

feestlikheden.  

In protte Kompenijsters gongen leaver nei it feest yn Drachten. Dêr 

wie ûnder oaren fan 30 april oant en mei 4 maaie in tentoanstelling 

oer de Fryske yllegaliteit. By it gemeentehûs stie mar in lyts keppeltsje 

minsken te harkjen nei boargemaster Hopperus Buma, dy’t spruts oer 

de emoasjes fan it momint fan de befrijiing in jier lyn. Mar jûns kaam 

de massa del, want sa’n grut fjoerwurk as dêr dy saterdeitejûn te sjen 

wie, hienen de lju noch nea earder sjoen.  

Kompenijsters waarden noch altyd oproppen om bonkaarten oan te 

freegjen, want alles dêr’t ferlet fan wie, wie doe noch op de bon. 

Fral klompen, mar ek skuon, brânje, sjippe, fytsbannen en neam mar 

op. Yn 1945 wie der fan ûnderwiis op de beide skoallen al net safolle 

kommen, mar ek yn 1946 kaam it ûnderwiis net goed op gong. 

Alders hâlden de bern samar thús en de skoallen hienen hast gjin 

learmiddels. De bern moasten yn de stringe wintermoannen 

takkebosken meinimme om de kachels op skoalle waarm te krijen. 

Yn it hiele lân waard klage oer de baldadigens fan de jeugd, dy like 

wol losslein te wêzen; ek yn De Kompenije. Nei safolle jierren fan 

spanning en ûnfrijens faaks ek wol wat te begripen. Yn Fryslân riisden 



nei de oarloch de kuorbalferienings as poddestuollen op út de grûn. 

En op 8 maaie 1946 krige ek Fuotbalferiening TFS yn De Kompenije 

der sa’n ôfdieling by. De namme waard no Sportferiening TFS en de 

kuorballers krigen in oefenterrein achter kafee Aans. 

Op 22 oktober 1946 waard Gerrit Vlietstra mei militêre ear fan it korps 

Binnenlânske Striidkrêften opnij begroeven hjir op it hôf. It hiele 

doarp, lyts en grut, wie útrûn. Nei in byienkomst yn kafee Van der Lei, 

dêr’t dûmny Miedema in lykrede spriek nei oanlieding fan Psalm 113, 

klonken der salútskoaten. No, dy makken yndruk op de skoallebern! 

Fral doe’t se seagen dat de soldaten de tillefoantriedden per 

ûngelok kapotsketten hienen. De mei blommen en krânsen 

bedutsen kiste waard troch leden fan de sabotaasjegroepen út Snits 

ûnder dof tromgeroffel nei it grêf sjoud. By it grêf sprieken De Jong 

fan Snits, majoor Camping, de heechste baas fan de N.B.S. yn 

Fryslân, in fertsjinwurdiger fan de pliesie út Den Haach, dêr’t Gerrit yn 

de yllegaliteit sitten hie, immen fan de Feriening Fryslân 1940-1945, 

master Bienze Woudstra út namme fan it Kompenijster ferset en út 

namme fan famylje en freonen de evangelisten Schoppert en Van 

Kooten. 

Yn maaie 1950 wie der wer in byienkomst yn de griff. tsjerke, dêr’t de 

Kompenijster dûmny’s en evangelisten sprutsen, de beide 

Kompenijster koaren songen en haadmaster Huizing fan de 

iepenbiere skoalle yn syn taspraak oantrúne op ienriedigens yn in 

doarp lykas yn it fersetswurk it gefal wie. Fiering en betinking hat 

troch de jierren hinne wol plakfûn, mar net elk jier. Yn 1982 foar it 

earst en justerjûn al wer foar de fjirtichste kear op rige 

deadebetinking. Spitichernôch opnij sûnder dy lange rige 

Kompenijsters, jong en âld. Fannemoarn misse we se ek. Want fiere 

en betinke hearre by de aspecten wêryn’t wy meiinoar ús 

doarpsmienskip belibje. We witte allang en ûnderfine it ek 

hjoeddedei wer hoe kwetsber frijheid is. Us eigen ferantwurdlikens 

dêryn set ús al 76 jier oan ta tinken en betinken. Sjoch foarút, mar 

ferjit it ferline net! 

5 maaie 2021 Ruurd Verbeek 



Ingezonden 

_____________________________________________ 

 

Het is alweer 10 jaar geleden dat ik, uitvaartverzorgster Iepie 

Lindeboom-Hospes uit Drachtstercompagnie haar uitvaartbedrijf 

begon. In deze tijd aandacht hieraan te schenken is erg complex. 

Daarom heb ik de gehele zomer de rustpunt-tuin open met 

gedenkbeelden van Artalon Gedenkbeelden en een fotogalerij van 

afbeeldingen van de afgelopen 10 jaar. Op zaterdag 26 juni is de 

start. Iedereen is welkom vanaf 10 uur tot 14 uur en elke dag de 

gehele zomer. Fietst of wandelt u langs De Goudberch 5 in 

Drachtstercompagnie, daar staat in de rustpunt-tuin de gehele 

zomer de koffie voor u klaar.  

 

 

 

 

 

 

 

 
Uitvaartverzorging                                                                                                          

Iepie Lindeboom-Hospes 

www.uitvaartverzorgingfriesland.nl 

www.taoantinken.nl 

06-47927967 
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http://www.uitvaartverzorgingfriesland.nl/
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    Recept 

    

       In simmerse 
  fruitsalade 
   fan    
         Anny van der Mei                                                     

 

In hearlike simmerse fruitsalade mei ierdbeien,ananas en beien, 

betsjinje mei geitetsiis en foarske mint. 

 

Ingrediënten:  

100 gr blauwe bessen 

250 gr aardbeien 

200/250 gr ananas 

1 kiwi 

handje sla 

3 takjes verse munt 

75 gr geitenkaas 

handje pecannoten 

 
Dressing: 

2 eetlepels citroensap 

1 eetlepel honing 

2 eetlepels olijfolie 

 
Bereiding: 

Snijd groente en fruit in stukken, meng het ctroensap met de olijfolie 

en honing. Hak de munt fijn en meng door de dressing. 

Doe het fruit in een kom en schep de dressing er door en als laatste 

de sla. Garneer de fruitsalade met wat geitenkaas en pecannoten 

en een takje munt. Zelf geen liefhebber van geitenkaas dus gebruik 

ik feta. 

 



Een sportdag die een rampdag werd 

Op 8 mei 1948 

passeert voor de 

allerlaatste keer de 

personentram van 

Drachten naar 

Groningen de haltes 

bij 

Drachtstercompagni

e. De speciaal voor 

deze gelegenheid 

ingezette Henschel 

40 uit 1913 is versierd 

met dennengroen en Friese vlag en de stoomfluit laat zich 

nadrukkelijk horen. In tegenstelling tot andere plaatsen aan de lijn 

staan in Drachtstercompagnie echter weinig mensen… 

Na jaren van discussie rijdt er in 1913 voor het eerst een tram op het 

41 kilometer lange traject Drachten-Groningen. Het college van 

B&W van Smallingerland heeft bepaald dat deze lijn over de 

Folgeralaan en Marum moet lopen. ‘Zij menen dat de gebuurten 

Drachtster-Compagnie en Houtigehage in het tramverkeer dienen 

te worden opgenomen’. De Folgeralaan (nu Folgersterloane) is de 

scheiding tussen beide ‘gebuurten’. De wisselhalte op Luchtenveld 

heeft al een losplaats en sinds 1935 die bij de Dorpsstraat (nu 

Smidswei) ook. Daar staat in 1946 geen wachtlokaaltje meer voor de 

kaartjesverkoop, maar er is wel veel bedrijvigheid van brandstof- en 

fouragehandelaren.  

Drachten-Groningen staat bij 

de conducteurs bekend als ‘it 

gouden lyntsje’, de meest 

fleurige en gezellige tramlijn. 

De machinist kent uiteraard 

de vele onbewaakte 

overwegen op dit traject. Hij 

ziet schoolkinderen eikels voor 

de varkens zoeken op de 

baan. Hij waarschuwt met 

een paar indringende 



signalen van de stoomfluit, vermindert snelheid en soms stapt de 

conducteur zelfs uit. Bijvoorbeeld als een fiets te dicht bij de baan is 

neergezet…  

 

Het is 10 juni 1946. Niet echt zomerweer op deze Pinkstermaandag. 

Van de vier Friese districten gaan vandaag de beste twaalftallen 

naar Rottevalle, waar de selectiewedstrijden van de FKB (Friesche 

Korfbal Bond) worden gehouden voor het Vierbondentoernooi te 

Meppel. De selectie uit zes dorpen van district Noordwolde komt met 

een Canadese truck, bestuurd door de 46-jarige eigenaar Jannes 

Slot. Arend,  zijn 11-jarig zoontje, mag bij hem in de cabine zitten. 

Wegens een tekort aan bussen mogen deze trucks tijdelijk ook voor 

personenvervoer worden gebruikt. Toezicht op het naleven van de 

nadrukkelijke voorwaarden ontbreekt veelal. 

De zussen Aukje, Metje en Ike Nienhuis zijn 

fanatieke hardrijdsters. Ike wordt diverse 

keren Fries kampioene 

kortebaanschaatsen. Op 25 januari 1946 

behaalt ze in Leeuwarden voor de eerste 

keer het Nederlands Kampioenschap. 

Dan is het groot feest in Makkinga, het 

dorp waar bijna alles om sport draait.  

Ike hoort ook bij de korfbalselectie van 

Makkinga en als de truck daar om half negen‘s ochtends aankomt, 

wil haar 11-jarig broertje Pieter beslist mee. Zeker twintig jongelui 

zitten op bankjes in de laadbak, waarvan de 

achterkant open blijft. Met zang en muziek 

onderweg wordt het een gezellige rit.  

Na afloop van de wedstrijden op het veld van 

Wêz Handich kunnen de korfballers van 

Noordwolde het zwarte Sportclubshirt weer 

uittrekken. Nadat ze zich in café Popma wat 

hebben opgefrist, nemen ze tegen zessen 

weer plaats op de truck. Ze zijn vrolijk en ook 

trots dat ‘hun’ Jan Bergsma door de FKB is 

uitgekozen voor Meppel. Chauffeur Slot is niet 

erg bekend in deze omgeving.  



Hij neemt op de terugreis de Landmansreed (nu Wytze Peetswei) 

naar Drachtstercompagnie, die uitkomt op de Folgeralaan waar 

een tramlijn loopt.  

Het verplichte waarschuwingsbordje, 200 meter voor de overweg, is 

hier echter verdwenen… De familie De Wit woont aan de 

Houtigehaagster kant ongeveer 16 meter van de trambaan. Sietze 

houdt de heg bewust laag om het zicht niet te belemmeren. Het 

blijft levensgevaarlijk, zo blijkt uit ingezonden stukken in de krant, 

want je kunt de tram vanuit Drachten pas zien aankomen als die de 

overweg al heel dicht genaderd is.  

Vanaf het tramstation 

Noord in Drachten vertrekt 

op die Pinkstermaandag 

volgens de dienstregeling 

om 18.30 uur de laatste tram 

naar Groningen. De 

personenwagons worden 

getrokken door een zware 

Maffei-locomotief. Gerrit en 

Maria van Slooten beheren 

tegenover de splitsing een 

winkel waar geen nee te koop is. Kees, hun zoontje van vier, speelt 

met zijn neefjes buiten als de tram nadert. De gepensioneerde 

gemeenteveldwachter Hendrik Meester, die vlakbij de halteplaats 

woont, hoort opeens een verschrikkelijke geluid. De tram heeft de 

lichte vrachtwagen omver gegooid, verpletterd en wel dertig meter 

meegesleurd over de rails. Eén moment is het doodstil, dan klinkt 

gejammer en geschreeuw. De gevolgen van het ongeluk zijn 

vreselijk. Iedereen is uit de laadbak geslingerd, maar sommigen 

blijven vrijwel ongedeerd. De gewonden liggen al dan niet 

bewusteloos in de berm en op straat. Zes jongelui zijn echter onder 

de wielen van de tram geraakt en die aanblik is verschrikkelijk voor 

de trampassagiers en mensen uit de buurt die te hulp schieten. 

Gewaarschuwd door zijn dochter Jellie, is ook Jille Bijma als EHBO-er 

snel aanwezig om te helpen. De spelende kleuters zijn getuige van 

wat er gebeurt, maar ze beseffen het nauwelijks en worden snel 

naar binnen geloodst. Alle gewonden worden bij Van Slooten 

opgevangen en ziekenauto’s rijden aan om eventueel gewonden 

naar het ziekenhuis in Heerenveen te brengen.  



Plaatselijke en Drachtster politiemensen bespreken de situatie met 

burgemeester Hopperus Buma en vertegenwoordigers van de NTM. 

De chauffeur heeft de tram niet zien of horen aankomen en de 

machinist heeft niet tijdig kunnen remmen. Beide mannen zijn 

nauwelijks 

aanspreekbaar. Dit 

traumatisch gebeuren 

heeft grote invloed op 

hun verdere leven. 

Grietje de Wit, Aukje van 

der Zee en meer 

Kompenijster kinderen zijn met een dagkaartje en een paar 

dubbeltjes op zak ’s morgens met de tram naar Olterterp gereisd. 

Op de terugreis remt de tram abrupt voor het huis van De Wit, waar 

iedereen moet uitstappen. Grietje wordt snel naar binnen geroepen, 

maar Aukje moet een eindje verder lopen en raakt overstuur van 

wat ze ziet. Met zwaar materieel wordt de uit de rails gelopen 

locomotief opgelicht. In het stenen hok naast de winkel van Van 

Slooten ontfermen medewerkers van Memento Mori uit Drachten 

zich over de doden. Nadat er een haarlok van de slachtoffers is 

afgeknipt voor hun nabestaanden, worden de kisten verzegeld. 

De 21-jarige Richtje Bijstra ligt bewusteloos op de grond. Als ze 

bijkomt, beseft ze niet wat er is gebeurd. Ze kan niet opstaan, maar 

ziet mensen in witte jassen zich over haar heen buigen. Jan Gorter, 

die als secretaris van Sportclub Makkinga altijd meegaat, 

ondersteunt zijn gewonde, versufte vriendin Jantje de Boer. Zij weet 

nog niet dat haar broertje Anne een van de slachtoffers is. Jan regelt 

samen met de politie dat de betreffende families het verschrikkelijke 

nieuws te horen krijgen. Bij de ouders van Ike en Pieter Nienhuis 

heerst grote verslagenheid. Het liefst willen ze zo snel mogelijk naar 

Drachtstercompagnie. Dat ze hun zoontje niet meer mogen zien valt 

hen heel zwaar.  

Uiteindelijk hoeft niemand naar het ziekenhuis. Het is al na twaalven 

als Richtje en Jantje door Kijlstra’s Ziekenvervoer naar Makkinga 

worden vervoerd. Nadat Justitie de lichamen heeft vrijgegeven, 

worden die met taxi’s thuis gebracht. De Rijkspolitie neemt 

achtergelaten bezittingen mee naar het bureau in Drachten, waar 

nabestaanden ze later kunnen ophalen. Als Ike thuiskomt 

overhandigt ze haar moeder de haarlok van haar dode broertje. 



Die lok, gevat in een gouden medaillon met kettinkje, zal ze altijd om 

haar hals dragen. In Makkinga heerst na de ramp een bijna 

eerbiedig zwijgen; dit leed is gewoon niet te vatten. En bij de 

overweg ligt  dagenlang het wrak van de vrachtauto als stille 

getuige.  

Wêz Handich-speelster Martje Postma uit Rottevalle en haar 

teamgenoten zijn na de wedstrijden nog op het sportterrein om alles 

op te ruimen. En dan komt er iemand het veld op met een 

verschrikkelijke tijding. Het is zo onwerkelijk, niemand weet op dat 

moment hoe te handelen. Alles wat er die avond nog stond te 

gebeuren wordt afgezegd. Maar hoe komt het nu met de seriedag 

op 28 juli? Men is al druk bezig met de voorbereidingen voor dat 

feest, waarvoor korfbalclubs uit het hele land zich hebben 

ingeschreven.  

De vrijdag na Pinksteren luiden in Makkinga de hele dag de 

kerkklokken van de St. Bonifatiuskerk. Dominee De Ridder leidt daar 

de overvolle dienst, voorafgaande aan vier begrafenissen. Hij leest 

troostende woorden uit 1 Cor. 15 en memoreert van alle vier 

veelbelovende jongeren hun betekenis voor hun naasten en 

omgeving. Heel Makkinga is uitgelopen. Langs de weg naar het 

kerkhof hebben zich wel duizend mensen opgesteld.  

De vier lijkkoetsen worden gevolgd door familie en genodigden, 

waaronder personeel en leerlingen van de scholen. Sportvrienden 

dragen bloemen en kransen. Bij de plechtigheid op de 

begraafplaats spreken meerdere genodigden woorden van troost 

en medeleven. Daarna volgt er in besloten kring nog een korte 

bijeenkomst in de kerk. Jantje de Boer is in zoverre hersteld van haar 

verwondingen dat ze de kerkdienst kan bijwonen. Richtje Bijstra kan 

er echter niet bij zijn, haar herstel zal 

nog weken duren. Ze ligt op bed te 

huilen als ze de klokken hoort luiden; 

haar sportvrienden…  

Ook het tweelingdorp Oude- en Nieuwehorne is in diepe rouw. De 

verslagenheid om de tragische dood van Annie Mulder en Jan 

Jansma is groot. De vader van Jan heeft een café in Nijehorne en 

daar kan men op woensdagmiddag 12 juni de families condoleren. 



Daar vindt ook, voorafgaand aan de begrafenis op 13 juni, de 

rouwdienst plaats die wordt geleid door 

de predikanten Van Minnen en Inberg. 

Een lange stoet volgt de twee lijkkoetsen 

naar de begraafplaats. Sport- en 

zangvrienden dragen Anneke en Jan naar hun laatste rustplaats 

naast elkaar. Een zestal genodigden, waaronder de voorzitter van 

de FKB, herdenkt de beide jonge mensen. De plechtigheid maakt 

diepe indruk op alle aanwezigen. Na afloop bedekt ook hier een 

zee van bloemen en kransen de beide 

graven. 

De getroffen families ontvangen veel 

condoleances, ook van Wêz Handich 

uit Rottevalle. De FKB staat erop de 

door Memento Mori gemaakte kosten 

op 10 juni te betalen, omdat dit het 

laatste is wat ze nog voor hun 

overleden makkers kunnen doen. Als 

teken van rouw annuleert de 

Nederlandse Korfbalbond een week 

lang alle korfbalwedstrijden. District 

Noordwolde zal niet meedoen aan de 

feestelijke seriewedstrijden in Rottevalle 

op 28 juli. Op de algemene 

ledenvergadering van Sportclub 

Makkinga op 27 juni worden de 

overledenen herdacht. Iedere 

betrokkene rouwt op eigen manier. Ike 

wil snel weer korfballen, anderen beslist 

niet. Tien jaar na dato worden de zes 

graven opnieuw bedolven onder 

bloemen. Veel nabestaanden blijven 

het moeilijk vinden om over hun 

verdriet te praten. 

Kort na het ongeluk plaatst de 

NTM bij deze gevaarlijke over- 

weg wel een opvallend bord.  

De Maatschappij  betuigt haar 

deelneming met de getroffen 

families, maar laat verder 

niets meer van zich horen.  

Naar aanleiding van dit 

ongeval worden de 

maatregelen betreffende 

personenvervoer in 

vrachtauto’s door de 

Rijksverkeersinspectie 

aangescherpt. 

Op het traject Drachten-

Groningen vinden meerdere 

dodelijke ongelukken plaats, 

maar waarom  de NTM deze 

tragedie niet bijschrijft  in de 

annalen, wekt op zijn minst 

bevreemding. Gelet op het 

leed waarmee de 

nabestaanden verder moeten 

leven, mag dit tragische 

gebeuren niet worden 

vergeten. 

 

 



 

Er zal nog veel goederenvervoer de 

overweg passeren. Met het verdwijnen 

van de personentram voelen de 

Kompenijsters zich misdeeld en willen 

snel een busverbinding: ‘Want toen de 

laatste tram 

voorbij was, 

toen waren wij 

geïsoleerd!’ 

Op 8 mei 1948 

weerhoudt 

ook de 

herinnering 

aan de 

tragedie de 

Kompenijsters 

om naar die 

laatste, 

versierde tram 

te staan 

zwaaien… 

 

 

 

Veel zelfgemaakte artikelen o.a.:

 Droge worst  Grillworst  Rookworst

 Zeeuws spek etc.  Verse nasi en bami

weibuorren 98, Ureterp, 
tel: 0512-301307

Ambachtelijke slagerij met vlees uit eigen regio!

Voor 1e kwaliteit vlees en vleeswaren

kijk ook op onze website www.slagerijboumaureterp.nl

Voor al uw barbecue,gourmet,fondue en steengrill,

Tevens voor al uw huisslachtingen

 

Ondanks 

materiaalschaarste en 

reisproblemen zo kort na 

de bevrijding, verrijzen in 

Friesland de korfbalclubs 

als paddenstoelen uit de 

grond. In 1946 is de Friese 

Korfbalbond met 73 

aangesloten verenigingen 

de grootste Bond van 

Nederland. 

De kwaliteit van het spel 

moet worden verbeterd 

door regelmatig bij 

wedstrijden clubs uit het 

Westen uit te nodigen.  

 

De artsen Siebinga uit Opeinde 
en Huismans uit Drachten 
verklaren dat op 10 juni 1946 
te Houtigehage om 18.15 uur 
zes jonge mensen zijn 
overleden. 

 
Uit Makkinga:    

Hendrik Tjassing;  

31 jaar, boer en begeleider  

Anne de Boer;  

16 jaar, ULO-leerling 

Jan Bergsma;  

15 jaar, ULO-leerling 

Pieter Nienhuis;  

11 jaar, leerling o.l.s. 
Uit Nijehorne:                             
Jan Jansma;                                
20 jaar, ambtenaar   

Uit Oudehorne:                      
Anne Martha Mulder;              
20 jaar 

 



Wolkom 

_____________________________________________ 
 

Op de Folgersterlaan 58 wonen nu Hains  Mons en Alien Schregardus 

met hun dochtertje Ilse ( 4 maanden). Ze komen uit Oudega ( bij 

Balk). Beide  werken ze in de kaasfabriek Henri Willig in Heerenveen. 

 

Op de Smidswei 39 woont nu Bianca Dokkum. Bianca is een 

Houtigehaagster. Zij is werkplaatsmedewerker in een 

installatiebedrijf. 

 

Op de Alde wei 10 wenje no Bonita van der Bij en Jeep 

Visser. Allebei Kompenijsters, maar nu samen. Bonita is 

medysk  sikretaresse  op de Poli dermatologie, Jeep wurket 

yn de maatskip Visser, mar ek as ZZP-er : monteur. 

 

Op de Smidswei 27 wennet  Grytsje  Duipmans mei har 

soantsje Bjorn Baarda ( 2 jier). Grytsje komt fan oarsprong  

út Garyp. Hja wurket op de Kruidhof yn Bûtenpost. 

 

Op de Tsjerkebuorren 9 wonen nu Geert Kroeze en Renate Gans-

Kroeze. Ze komen van Drachten, maar oorspronkelijk uit 

Eelde. Geert is vrachtwagenchauffeur bij Dies in Marum.  

Renate werkt op de debiteurenafdeling bij DUO 
 

Op de Trilker 16 wenje no Stefan van Meerveld en Elianne 

van Meerveld-Knol. Mei harren berntsjes: Julian (3 jier) en 

Romy ( 1 jier). Hja komme fan Drachten…( No, ja, Stefan is 

fansels in âld Kompenijster). Stefan is belestingadviseur en Elianne  is 

no thús. 

Op de  Alde wei 23 wenje no Hein Wagenaar en Janneke 

Krans, mei de bern Maaike (7 jier) en Alie (4 jier). Hja 

komme fan de Houtigehage. Hein wurket by MOA, dit is 

Maatschappelijke Onderneming Achtkarpselen. Janneke 

wurket by Nij Bertilla. 

 

Op de Wiksel 17 wennet no Marjan Koonstra mei de bern 

Jochem (10 jier)en Edou (8 jier). Marjan komt oorspronkelijk 

út Drachten. Hja is leerkrêft speciaal onderwijs. 



Voetbalvereniging T.F.S. 

_____________________________________________ 

              

Hoewel de eerste indelingen voor de regio competitie bekend zijn is 

het gezien de huidige ontwikkelingen nog maar de vraag of we dit 

seizoen nog aan voetballen toekomen. Wat dat betreft is de KNKB 

duidelijk: er wordt dit seizoen niet meer gekorfbald.  
 

Ondanks het corona gebeuren heeft de jeugd dit seizoen nog 

grotendeels kunnen trainen. Dit onder leiding van onze jeugdtrainers 

Jacob Jan van der Meulen, Michael Zwieserijn, Jeff Aalders, Tygo Bron, 

Rick Ypma en Martin Wijbrandi. Petje af voor deze mannen die 

ondanks de vele corona maatregelen de jeugd voor zover mogelijk 

zijn blijven trainen. Dit alles zonder het spelen van wedstrijden. Voor 

wat betreft het nieuwe seizoen hebben Rick en Martin aangegeven 

aan het einde van dit seizoen te stoppen als trainer.  

De jeugdcommissie is daarom op zoek naar een nieuwe trainer voor 

de huidige JO15.  

De senioren t/m 27 jaar hebben in de afgelopen weken weer volop 

kunnen trainen. Dit onder leiding van Henk Woudstra (heren) en 

Michael Zwieserijn (dames). Helaas zitten het derde elftal en de heren 

45+ nog steeds thuis te wachten op het moment dat ze weer in 

groepsverband mogen trainen. Toch hebben we hoop: wie weet kan 

er vanaf mei alsnog een balletje getrapt worden. Met veld 2 achter de 

hand hebben we namelijk de mogelijkheid om gedurende de 

zomervakantie door te kunnen trainen. Dit alles ter voorbereiding op 

het nieuwe seizoen. Een seizoen waarin we met Henk Woudstra en 

Michael Zwieserijn proberen de draad weer op te pakken. 

Hoe verder….  

Wat betreft het komende seizoen gaan we ervan uit dat we op 

dezelfde voet verder gaan, d.w.z. voor wat betreft de senioren met 

drie herenteams, een 45+ team en een damesteam. Om dit alles te 

kunnen blijven bemannen hebben we zowel bij de heren als dames 

versterking nodig. Ook bij de jeugd zijn we op zoek naar versterking. Dit 

mede omdat een aantal jeugdleden onlangs het lidmaatschap heeft  

opgezegd. Daarom via deze weg aan jong en “oud” de vraag om bij 



ons te komen voetballen. Dit straks op een fraai aangelegd 

sportcomplex met een centrale ontmoetingsruimte voor jong en oud: 

dit in ons nieuwe MFC. De bedoeling is om in december de centrale 

ontmoetingsruimte en keuken in te richten zodat we bij de 

nieuwjaarsreceptie van 2022 van ons nieuwe onderkomen gebruik 

kunnen maken. De bedoeling is namelijk om in de eerste week van 

januari te starten met de sloop van de huidige gebouwen. 

Lid worden van onze voetbalvereniging kan vanaf 4 jaar. De 4, 5 en 

6-jarigen betalen geen contributie. Meisjes zijn ook van harte 

welkom.  

Nieuwe leden kunnen zich aanmelden middels het invullen van het 

aanmeldformulier op onze website  www.vv-tfs.nl  Dit onder het 

“kopje” LID WORDEN.   

Voor verdere informatie betreffende de v.v. T.F.S kunt u terecht op 

onze website: www.vv-tfs.nl  

Pieter Postma (voorzitter v.v. T.F.S.) 26 april 2021 

 

Ingezonden 

_____________________________________________ 

 

Kollekte Hartstichting 2021 

De kollekte fan de Hartstichting fan 11 oant 17 april hat yn de 

Kompenije in bedrach fan € 350,00 opbrocht. Lanlik binne der yn de 

kollektewike sa’n 50.000 frijwilligers op paad.  

De opbringst fan de kollekte wurdt û.o. bestege oan ûndersyk nei 

oplossingen om hertproblemen foar te kommen en hert- en iersyktes 

flotter en better behannelje te kinnen. Kollektante Helma Riemersma 

krige in spesjale oarkonde mei in blomke fan de Hartstichting omdat 

sy fiifentweintich kear foar de Hertstichting op paad west is yn de 

Kompenije. 

Kompenijsters en kollektanten betanke!  

Corry van der Vee  
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Toanielferiening Mei Inoar Ien   

___________________________________________ 
toaniel.meiinoarien@hotmail.com                           Sûnt  1894 

 

Toanielfreonen , 

 

It is alwer in skoft lyn dat jimme wat fan ús heard ha. It wie in 

bjusterbaarlik 2020 mei hichte en djiptepunten 

 

Wat wie it in prachtig stik. 

Trije folle sealen hawwe wy hân en it publyk wie tige tefreden. Wat it 

jier foar ús feriening ek bysûnder makke wie it feit dat wy ôfskie naam 

ha fan ûs fertroude regisseur Gauke. Oan alle goeie dingen komt in 

ein. 

 

En dan komt as in donderslach by heldere himmel Corona op ûs 

paad en koene we net op de âlde foet troch gean. 

De jeugd wie al drok dwaande mei hun stik foar de kofjejûn en it siet 

der al omtrint yn. Troch de corona perikelen koene de repetysjes net 

langer plak fine en alles waard ôflast. Ek hjoed de dei is it net 

mogelik ús prachtige hobby wer op te pakken. It jild foar ús allegear 

helaas! 

 

Om posityf ôf te slúten wol ik jimme mei jaan, dat wy eltse dei wer in 

stikje tichterby komme dat wy wer los kinne/meie. As it in bytsje kin 

stean wy yn 2022 wer foar jim op 'e planken. It sil dan mei in oare 

regissseur wêze. As it safier is hearre jimme fansels hoe en wat. 

 

Foar no winskje ik jimme sûnens ta en pas in bytsje op elkoar. 

 

Alfred Maychrzak (foarsitter) 

 

 

 

 

 

 



Uitvaartvereniging ‘De Laatste Eer’ 

Drachtstercompagnie 
 
In de afgelopen jaren is er binnen de gemeente Smallingerland met 

vele vrijwilligers via Smelne’s Erfskip een inventarisatie gedaan van 

de meest waardevolle grafmonumenten.  Alle monumenten ouder 

dan 30 jaar zijn in de inventarisatie opgenomen en daaruit is een 

kleine “toplijst” ontstaan van grafmonumenten die extra waardevol 

zijn door hun vormgeving, materiaalgebruik, detaillering of een link 

hebben met een speciale gebeurtenis of belangrijke persoon in de 

(lokale) historie. Dit alles is verwerkt in een pracht boekwerk wat ik 

onlangs via de post heb mogen ontvangen. 

 

Het 84 pagina’s tellende boekwerk geeft onder meer een 

beschrijving van ons in 1857 aangelegde kerkhof. Naast de 

monumenten van de zes oorlogsvliegers van het Britse Gemenebest, 

het monument van verzetsstrijder Gerrit Vlietstra en het monument 

van arts Pieter Klazes Pel staat ook het monument van Jan Geerts de 

Boer en Anna v.d. Berg in de “toplijst”. Het omheinde grafteken is 

volgens de onderzoekers van cultuurhistorisch belang vanwege de 

bijzondere vormgeving, detaillering en materiaalgebruik. De 

bedoeling is monumenten als deze te behouden.   
                                 

 
 



Wat te doen bij verhuizen…. 

 

Voor onze administratie is het belangrijk dat wij over de juiste 

adressen beschikken. Daarom hierbij het verzoek bij eventuele 

verhuizing het nieuwe adres aan onze ledenadministratie door te 

geven: Corry Keuning, tel. 0512-342912. 

 

Nadere info over onze vereniging is te vinden op onze website 

www.dledrachtstercompagnie.nl  

 

 

Uitvaartvereniging DLE, Drachtstercompagnie 

Uitvaartverzorgsters: Hiltsje van der Brug (tel. 06-10542628) en  

Hinke van der Meulen-Heidinga (tel. 0512-356901) 

Beide zijn dag en nacht bereikbaar. 

 

Namens het bestuur, Pieter Postma  

 

 

 
 

 

 

 

 

Ook de afgelopen tijd 

kon er van een activiteit 

bij ons helaas geen 

sprake zijn. Wel konden 

we thuis spelen op ons instrument, maar het muziek maken met 

elkaar is natuurlijk veel leuker. En het ene instrument leent zich meer 

om zelf te oefenen dan het andere. Op je cornet kun je mooi 

melodieën spelen maar op een bas gaat dat minder goed.  

 

http://www.dledrachtstercompagnie.nl/


 

 

Als je als vereniging 100 jaar wordt dan ben je natuurlijk ook 90 jaar 

geweest. Dat hebben we indertijd uitbundig gevierd en het bewijs 

daarvan staat op deze foto. Voor de pauze hadden we ons 

verkleed in kleren van ongeveer 90 jaar geleden (zie de foto) en na 

de pauze hadden we onze gewone concertkleren weer aan. Het is 

dus al weer 10 jaar geleden maar de jaren gaan heel snel, dus het is 

eigenlijk nog niet zo lang geleden.  

De muzikant die het meest over vroeger kan vertellen is Jan de Boer, 

inmiddels 78 jaar jong. En daarom heb ik hem geïnterviewd. Jan 

begon te spelen toen hij 12 jaar was. Hij kan zich nog herinneren dat 

Frans Pool, indertijd slagwerker bij het muziekkorps, hem een bugel 

kwam brengen. Eigenlijk mocht Jan van zijn ouders pas beginnen te 

spelen nadat hij de lagere school had verlaten, maar het instrument 

werd, tot vreugde van Jan, eerder gebracht. En toen kon het los. Zijn 

muzikale genen heeft hij van zijn moeders kant. Veel van haar 

familieleden waren muzikant bij enkele korpsen. Ook hebben ze 

samen wel eens gespeeld als familie – orkestje. Na de bugel kwam 

voor Jan de euphonium, nog steeds het instrument van zijn voorkeur. 



Vooral toen het muziekkorps van fanfare werd omgevormd tot 

brassband, want in de brassband heeft de euphonium (en trouwens 

ook de alt) een veel mooiere partij dan in een fanfare (persoonlijke 

smaak, ik weet het). Jan speelt nu, na ook nog op de bariton te 

hebben gespeeld, op de cornet. 

Er werd ook bijna elk jaar gespeeld op een concours in de buurt. Een 

concours is een soort van wedstrijd waarin je punten kunt halen en 

dus ook prijzen. Daar gingen de muzikanten dan op de fiets naar 

toe, het instrument achterop. Het concours was op een zaterdag en 

als schooljongen kreeg je dan vrij van school, dat was ook een 

voordeel. En de oudere muzikanten konden na het concours  ook 

nog gezellig een borreltje drinken, ze gingen immers op de fiets 

terug. 

Voor de jongere lezers onder u: tot in de 60-er jaren van de vorige 

eeuw ging je op zaterdagmorgen gewoon naar school en, als je 

werkte, ook gewoon naar je werk. 

Bij het begeleiden van een kerkdienst was de dirigent soms niet 

aanwezig. Jan herinnert zich een kerkdienst waarbij de muzikanten 

hadden afgesproken dat een muzikant een knikje zou geven, 

waarna ze zouden beginnen te spelen. Echter het knikje kwam maar 

niet, waarop iemand in de kerk uiteindelijk maar riep : Jim kinne wol 

begjinne hjer.  Hilariteit alom dus, maar een prachtige herinnering. 

Echtparen die 40 jaar of langer getrouwd waren kregen automatisch 

een serenade. Vaak moest dat gebeuren als het al donker was en 

dan gebeurde dat bij het lamplicht van een auto. En dan stonden er 

steevast na de serenade drankjes en hapjes klaar voor de 

muzikanten en een envelopje met inhoud. Het is een keer 

voorgekomen dat de dirigent wilde dat er na zo’n serenade nog 

werd gerepeteerd omdat er een concours aan zat te komen. Het 

echtpaar bleef dus zitten met heel wat drank en hapjes, maar dat 

zal later ongetwijfeld nog op zijn gekomen. 

Nu hebben we een zo goed als complete bezetting en dat is heel 

mooi. Maar er zijn natuurlijk ook tijden geweest dat de bezetting 

minimaal was en er op de repetitie maar heel weinig leden op 

kwamen dagen. Dan werd de repetitie gewoon niet gehouden en 

ging ieder weer naar huis. Dat is nu gelukkig anders, meestal komen 



de meeste muzikanten ook op de repetitie. En zo hoort het ook. 

Vooral na het 75-jarig jubileum is volgens Jan het muziekkorps 

eigenlijk altijd wel redelijk compleet geweest en dat speelt natuurlijk 

veel beter. 

Met de herinneringen van Jan zou de hele Barte wel kunnen worden 

gevuld, maar dat is niet de bedoeling. Jan heeft zijn muzikale genen 

doorgegeven aan zijn zonen Anne Jan en Renze en aan zijn 

kleindochters Minke, Tjitske (oud-muzikant), Corine, Tya en Finnie 

zodat we in het muziekkorps nog lang van hun muzikaliteit hopen te 

genieten.     

Als alles door kan gaan dan hebt u op 5 mei toch nog kunnen 

genieten van onze muzikale klanken. En na de zomervakantie, als 

ongeveer iedereen het vaccin heeft gekregen, kunnen we hopelijk 

weer helemaal los. 

Het dorp had trouwens dit jaar heel veel te vieren. De korfbalclub 

bestaat 75 jaar, wij bestaan 100 jaar, er zou weer een Doarpsfeest 

worden gehouden en er is begonnen met de bouw van het MFC. 

Als er van uitstel geen afstel komt dan wordt 2022  een jaar van 

alleen maar feesten! Daar kunnen we ons dus mooi op 

voorbereiden. 

 

Turftraperke 

_____________________________________________ 
 

 

Oppas gezocht voor 3 schoolgaande kinderen in Drachtstercompagnie 

(10, 12 en 13 jaar). 

Voor ons gezin zijn wij op zoek naar 

een flexibele, betrouwbare en ervaren oppashulp. 

De voorkeur gaat uit naar oppas aan huis wanneer ze thuis komen van school. 

Voor meer informatie en reactie, kunt u mailen naar piet117@hotmail.com. 

 

Met vriendelijke groet, 

Tjipke de Vries 

 



Fûgelwacht 
____________________________________________________________ 

 

 
Jim witte fan ús dat wy yn ús gebiet in soad nêstkastjes behartigje. Mar bin 

der dan hielendal gjin greidefûgels? Dat sil ik jim fertelle. By Gosse  en Jan 

Rienk de Boer op de Goudberch sitte se, greidefûgels. En Gosse is der tige 

wiis mei en fansels dan ek de fûgelwacht. Gosse past der goed op . Hy hat 

der sels noch rûge dong opbrocht, dat is goed foar wjirmen en ynsekten 

dus ek foar de greidefûgels. Mar der is lyk as yn in soad oare gebieten wol 

predaasje. Dat yn gearwurking mei de fûgelwacht ha we der twa 

wyldkamera’s ophongen. Wy wolle sjen wat der nachts omspûket. En ja 

hjer, fol yn byld te sjen, reekes mar ek Rein de foks. Dy lêste moest hjir no 

eins efkes net tahâlde. No ha wy yn de fûgelwacht in hiel aktief lid, Jan 

Nicolai, dy’t fuort mei ideeën kaam om dy foks te kearen. Der moesten trije 

tot fjouwer stroomtrieden om it perseel. No dat ha we klear krigen. Twa 

middeis ha Jan en ik oan de gong west. En no mar hoopje dat ús maat net 

yn it stik lân komt wer de ljippen sitte. Trouwens net allinich ljippen ( kievit), 

ek de tsjirk( tureluur), strânljip ( scholekester), grienskonk ( groenpootruiter) 

en de ljurk (veldleeuwerik) binne der sjoen. Gosse kin de kameras útlêze en 

jouwt oan ús troch wat der op stiet. It mei dúdlik wêze dat wy as fûgelwacht 

tige ynnaam binne mei sokke boeren. Want ik ha noch net alles ferteld. Dit 

stik lân is ek foar in part “plasdras”. Mei in pompke op sinnepaniel en in 

grutte diesel pomp fan Jan hâlde we de saak der wiet. En dat wurket, de 

groppen stean mooi fol. Ús neisoarger Herre Dijkstra út Drachten hat al 

ferskate ljippenêsten mei aaien foun. No mar hoopje dat der guon 

útkomme en grut wurde (lêste nijs: der binne jonge ljippen).Ta beslút, alle lof 

foar de mannen fan maatschap De Boer! 

De foto is makke troch 

Sjoukje Postma yn it stik lân 

wat boppe beskreaun is. 

Wy krigen ek noch in melding 

fan in fûgel dy’t dea fûn is. It 

bliek in postdo te wêzen dy’t 

slachtoffer wurden is fan in 

rôffûgel.  De do hie in blaue 

ring . Der is in epke stjoert nei 

de eigener dy’t  ús betanke 

hat. 

Sietse Wijbenga, tel.: 342664 



Korfbalvereniging T.F.S. 

____________________________________________ 
Een 75 jarige die gaat samenwerken, 

                                                                                                                

Op 1 april 1946 werd k.v. TFS te 

Drachtstercompagnie opgericht. Dat 

betekent dat enkele weken geleden 

onze vereniging 75 jaar jong was. Helaas 

konden we dit heugelijke feit op dat 

moment niet vieren, wanneer het weer 

mogelijk is, gaan we dit zeker doen. De 

jubileumcommissie staat te trappelen om 

het te organiseren. 

 

In die 75 jaar is er heel veel gebeurd, er zijn promoties geweest, maar 

ook degradaties. Vele dorpsbewoners hebben voor korte of langere 

tijd gesport op het voormalige grasveld. De omvang van de 

vereniging wisselde voortdurend, maar we bleven een dorpsclub. 

   www.kvtfs.nl 

 

Tot aan 2011 speelde TFS nog met vier teams op zaterdag/zondag. 

In de afgelopen jaren werden het drie teams. Er was een duidelijk 

verloop zichtbaar. Als gevolg hiervan zijn er per seizoen kortere of 

langere samenwerkingen geweest met buurtverenigingen om de 

teams compleet te krijgen. Zo kon iedereen op zijn of haar niveau 

blijven korfballen. Maar de tendens was ingezet.  

 

Ruim een jaar gelden hadden we als bestuur en TC een goed 

gesprek met het grootste gedeelte van de selectie in de kantine van 

Houtigehage. Er afgesproken om te zoeken naar een 

meerconstructieve oplossing voor de komende jaren. Hoe gaat k.v. 

TFS het tachtig jarig (1 april 2026) jubileum halen?  

 

Als bestuur hebben we gekozen voor een twee sporen aanpak. De 

eerste was gericht op het eerst komende seizoen 2020-2021. De 

tweede was voor de langere termijn.  
 

Voor het aankomende seizoen (2020-2021) zijn wij destijds in gesprek 

gegaan met onze beide buurtverenigingen, namelijk De Pein 

(Opeinde) en WH/DOW (Rottevalle/Eastermar). Als snel bleek dat wij 



met WH/DOW wederzijdse belangen hadden en een combi konden 

maken. 

Dat heeft er in geresulteerd dat wij afgelopen augustus van start 

gingen met twee heren van WH/DOW die tijdelijk, in eerste instantie 

voor 1 seizoen, de overstap hebben gemaakt naar TFS. Maar na 6 

weken werd de competitie begin oktober 2020 voorlopige 

beëindigd en is ook niet meer hervat dit seizoen. 

 

Na afgelopen zomer zijn we gestart met een oplossing voor de 

langere termijn. We hebben met een brede groep vanuit de 

vereniging gesprekken gevoerd. Daarnaast zijn we ook in gesprek 

gegaan met o.a. (buurt)verenigingen en de korfbalbond. Om op 

deze manier goed geïnformeerd te worden over de mogelijkheden 

en aandachtspunten over samenwerking. 

 

Dit heeft er toe geleidt dat wij als groep tijdens de ledenvergadering 

van afgelopen februari een concreet voorstel hebben neergelegd. 

Namelijk vanaf seizoen 2021/2022, naast de al bestaande 

samenwerking voor de oudste jeugd, een samenwerking aangaan 

met WH/DOW voor de senioren, zodat wij samen voor alle leden op 

elk niveau korfbal kunnen aanbieden.  

 

Op dit moment zijn we samen bezig met de voorbereiding op 

komend seizoen. Wanneer de competitie hervat zal worden starten 

we met 8 senioren en 2 midweeks teams. De A-selectie van 

DOW/TFS/WH 1 en 2 spelen in het najaar in Rottevalle en in het 

voorjaar in Drachtstercompagnie. Voor de overige teams komt nog 

een verdeling. Voor de zaalcompetitie maken we al jaren 

gezamenlijk gebruik van de sporthal in Houtigehage.  

De eerste tekenen dat wij elkaar versterken zijn er al. We waren in 

staat om 2 toptrainers aan te trekken in de personen van Jan Jouke 

Flokstra (Hoogkerk) en Harold Jellema (Tjalleberd). Beide heren zijn 

twee zwaargewichten met veel kennis en ervaring tot op het 

hoogste korfbalniveau. Zij zien met de drie samenwerkende 

vereniging een mooie uitdaging in het vormgeven van de nieuwe 

ambitieuze groep. Wij zien deze ontwikkelingen als bestuur met 

sportief enthousiasme tegemoet. 

 

In deze samenwerking blijven we als 3 verenigingen wel zelfstandig. 

We helpen en versterken elkaar waar het kan. We blijven als k.v. TFS 

verantwoordelijk voor het draaiende houden van onze eigen 



vereniging. Dit is de eerste grote stap van onze nieuwe 

samenwerking met WH/DOW. In de komende maanden gaan we 

samen de volgende stappen zetten. Hierbij valt de denken aan de 

verdeling van de  trainingen en wedstrijden over drie veldlocaties. 

De begeleiding van de teams, en dan voornamelijk bij de B-selectie 

(DOW/TFS/WH 3 en 4).  

Ook wij binnen k.v. TFS moeten nadrukkelijk naar ons zelf kijken hoe 

wij kunnen bijdrage om deze samenwerking tot een succes te 

maken. 

 

Mochten er tips, vragen of opmerkingen zijn rondom deze situatie of 

andere zaken: laat het mij weten! 

 

Tot slot willen wij als bestuur iedereen bedanken voor het 

meedenken en hun inzet in de gezette stappen. Dankzij jullie 

hebben we dit proces en deze samenwerking kunnen realiseren. 

 

Met vriendelijke groet, 

Namens het bestuur k.v. TFS  

 

Tobias 06-28568249 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Fallaetswei 30 

 9222 NM Drachstercompagnie      

 
 



 

Kinderopvang Us Stekje 
 

In een voormalig 

schoolpand bevindt zich 

nu een  prachtige 

kinderopvang, genaamd 

Us Stekje. Kinderopvang 

Us Stekje is een unieke, 

particuliere 

kinderopvang/ 

buitenschoolse opvang 

en VVE Peuterspeelzaal.  

Us Stekje onderscheidt zich ten aanzien van vele soorten opvang.  

Waar we ons in onderscheiden is: 

Flexibele opvang. Per week kun je aangeven wanneer je     

gebruik wilt maken van de opvang, er is dan           

         gegarandeerd plek! Uurtarief is slechts 7,40! 

Scherp uurtarief(dagopvang 7,20 en buitenschoolse 

opvang 6,90) 

Huiselijke sfeer en vaste leidsters op de groepen. 

Je betaalt bij ons wat je afneemt, er worden dus geen 

hele of halve dagen gefactureerd. Dit scheelt ouder(s) 

een hoop geld per maand! 

Breng/ haalservice van en naar scholen in omliggende        

dorpen 

Ben je nieuwsgierig geworden naar Us Stekje? Vraag dan 

vrijblijvend een rondleiding aan. Voor meer informatie is ook een 

bezoek aan onze website de moeite waard. 

www.kinderopvangusstekje.nl  

 

http://www.kinderopvangusstekje.nl/


Agenda van de Protestantse kerk  

Drachtstercompagnie 

 

13 mei 9.30 uur Mw. A. Oppewal, Drachten Hemelvaartsdag 

16-mei 9.30 uur Pastor A.I.S. de Vries Kerkdienst 

23-mei 9.30 uur Pastor A.I.S. de Vries Pinksterfeest 

30-mei 9.30 uur Ds. P.L. Smilde, Drachten Kerkdienst 

6-jun 9.30 uur Ds. E. Jans, Oldemarkt Heilig Avondmaal 

13-jun 9.30 uur Theo Tolsma, Ureterp Ferbiningstsjinst 

20-jun 9.30 uur Pastor A.I.S. de Vries Kerkdienst 

27-jun 9.30 uur Drs. T.R.A. Simonides, Birdaard Kerkdienst 

4-jul 9.30 uur Pastor A.I.S. de Vries Zegendienst 

11-jul 9.30 uur Ds. H. Engelsma, Wijnjewoude Kerkdienst 

18-jul 9.30 uur Minke Visser Kerkdienst 

25-jul 9.30 uur Ds. G. den Dikken, Drachten Kerkdienst 

1-aug 9.30 uur Gotse Stienstra Kerkdienst 

8-aug 9.30 uur Mw. A. Oppewal, Drachten Kerkdienst 

15-aug 9.30 uur Pastor A.I.S. de Vries kerkdienst 

22-aug 9.30 uur Pastor I. Baron, Veenhuizen Kerkdienst 

29-aug 9.30 uur Ds. Y. Riemersma - Beintema, 
Heerenveen 

Kerkdienst 

5-sep 9.30 uur Pastor A.I.S. de Vries Kerkdienst 

12-sep 9.30 uur George Stavorinus, De Triemen Ferbiningstsjinst 

19-sep 9.30 uur Ds. G.J. Arensman, Drachten Heilig Avondmaal 

 


